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Írásbeli kérdés

Kövér László Úrnak,

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a

Külgazdasági és Külügyminisztériumot vezető miniszterhez mint a tárgyban illetéke s

minisztérium vezet őjéhez

„Hulladékégető épül Söptén? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Szombathely Megyei Jogú Város Közgy űlése 2016. február 25-én megerő sítette azon

szándékát, hogy az úgynevezett Északi Iparterületén lévő – köztük a korábban vitatott

tulajdoni státuszú, Söpte közigazgatási területéhez tartozó – ingatlanokat értékesíteni kívánja .

Ismeretes, hogy ezen területek fejlesztéséhez szükséges lépések egyik legfontosabbika Söpt e

településrendezési eszközeinek módosítsa, amely kapcsán a két érintett önkormányzat má r

korábban megállapodást kötött . Ugyanakkor a helyi építési szabályzat módosításának terve a

söptei lakosok nagy részében komoly aggodalmakat kelt, hiszen egyértelm ű , hogy a tervezett



övezeti előírások lehetőséget teremtenek arra, hogy ott egy kommunális hulladéktüzelés ű
erőmű valósulhasson meg .

Tudva lévő , hogy konkrét befektető i érdekek alapján és annak megfelelően alakulnak a terület

előkészítésével kapcsolatos döntések, mint ahogy azt is tudható, hogy ezen befektet ők a

Nemzeti Befektetési Ügynökség (HIPA) kiajánlása alapján kívánnak Szombathelyen, illetv e

Söptén beruházni .

Így nyilvánvalóan Önnek mint a HIPA irányításáért felel ős miniszternek pontos értesülése i

vannak arról, hogy kik és milyen célból kívánnak területet vásárolni az érintett ingatlanokon .

Kérem tehát, ossza meg a nyilvánossággal ezeket az információkat és adjon egyértelm ű
választ arra, hogy épül-e Söptén hulladékéget ő .

Szombathely határozata az ingatlanok árának meghatározása kapcsán – azaz, hogy annak

„minimum fedeznie kell” a terület közművesítésének becsült költségeit – felveti azt a kérdés t
is, hogy milyen feltételekrő l, követelményekről tájékoztatja a HIPA – az önkormányzattal

együtt - a potenciális fejlesztőket .

Így például informálják-e arról a befektetőket, hogy – némileg ellentmondva a z

önkormányzati határozatnak - a hatályos nemzeti vagyonról szóló törvény vonatkozó elő írásai

szerint a „nemzeti vagyon tulajdonjogát átruházni csak versenyeztetés útján, az összességébe n

legelőnyösebb ajánlatot tevő részére, a szolgáltatás és ellenszolgáltatás értékarányosságáva l
lehet”?

Valamint arról vajon tudnak-e a befektet ők, hogy a „nemzeti vagyon tulajdonjogát átruházn i

átlátható szervezet részére lehet”?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016. február 29 .
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Hegedűs Lorántné
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